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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll fredagen den 18 
oktober 2024 

Plats och tid  
Stadshuset, Kommunstyrelsesalen, klockan 10:30-14:25,  
ajournering klockan 11:40-13:00. 

Paragrafer 

269-300 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande, § 272-300 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Karolin Lundström (V) §269- 271 
Evelina Solem (KD) 
Ulrik Wärnsberg (S) 
Alexander von Uckermann (SD) 
Mats Gyllander (M) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Karolin Lundström (V), §272-300 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) §271-300 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Nora Karlsson (C) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Ingela Hagström tillförordnad stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och 
biträdande stadsdirektör, Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Marta Tiberg 
kommunikationsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner kanslichef, Lena Grapp stadsjurist, 
Sara-Carin Öhman enhetschef och kommunsekreterare, Susanne Eriksson politisk 
stabschef, John Hammar kommunsekreterare, Denise Johansson och Anton Nilsson 
praoelever. 
Föredragande: 
§271 
Patric Kiraly, Sten Bernhardsson, Linda Nicklasson, Malin Åkesson, Anders Nilfjord, 
Maria Ahrgren och Eva-Lena Laier. 
§272 Karin Graham 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 269 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att protokollet justeras onsdagen den 23 oktober 2024. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 270 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ärende 4. Informationsärenden utgår från föredragningslistan, 
2. att ärende European Mayors summit läggs till dagordningen,  
3. att Initiativ om dialogmöte med representanter för näringslivet med anledning 

av Svenskt Näringslivs rankning, Initiativ om erfarenhetsutbyte med Linköping 
kommun och Initiativ om implementering av åtgärd för att säkerställa att alla 
medarbetare inom Uppsala kommun är medvetna om reglerna för bisysslor 
från Ehsan Nasari (C) läggs till föredragningslistan, samt 

4. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) yrkar  
att i Initiativ om dialogmöte med representanter för näringslivet med anledning av 
Svenskt Näringslivs rankning, Initiativ om erfarenhetsutbyte med Linköping kommun och 
Initiativ om implementering av åtgärd för att säkerställa att alla medarbetare inom 
Uppsala kommun är medvetna om reglerna för bisysslor från Ehsan Nasari (C) läggs till 
föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag och Ehsan 
Nasaris (C) yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 271 

Föredragningar inför beslut 
Föredragningar inför beslut hålls i följande ärenden: 

Ansökan europeisk kulturhuvudstad 2029 

Uppföljning per augusti och helårsprognos 2024 för kommunstyrelsen 

Delårsuppföljning ekonomi och verksamhet per augusti samt helårsprognos 2024 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 272  

Upphandling av entreprenad, Uppsala 
Spårväg förarbeten KM 3/750-5/550, 
Vårdsätravägen 
KSN-2024-02368 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör 
för anläggande av ledningar och allmän plats i Vårdsätravägen inom Uppsala 
Spårväg förarbeten enligt sammanfattning i bilaga 1 till bilaga 8,  

2. att delegera till stadsbyggnadsdirektör att utse entreprenör, samt 
3. att ge förvaltningen i uppdrag att så lång möjligt bevara de äldre lövträd som 

finns längs Vårdsätravägen i höjd med Valsätra IP och vid behov smalna av 
gång- och cykelvägen för att möjliggöra det. 

Sammanfattning 

Uppsala Spårväg förarbeten utför entreprenadarbeten som flytt av ledningar, 
nedtagning och flytt av träd samt uppbyggnad av mark inom påverkat 
entreprenadområde för spårväg. Upphandling av entreprenör sker inom det 
dynamiska inköpssystemet (DIS) för Uppsala Spårväg förarbeten.   

Upphandlingen avser sträckan Vårdsätravägen (sträckan Torgny Segerstedts allé–
Norbyvägen). Arbeten som ingår i denna upphandling är stora och djupa längsgående 
ledningsläggningar samt en del djupa korsande ledningsläggningar. Arbetena i denna 
entreprenad innehåller även anläggande av spårvägssektionens sydvästra sida till 
skede 1 längs Vårdsätravägen. På nordöstra sidan av gatan återställs marken till det 
utseende den har idag. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober § 222 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2024 
• Bilaga 1, Administrativa föreskrifter 
• Bilaga 2, Översikt_förarbeten 
• Bilaga 3, Översikt_entreprenad  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

• Bilaga 4, Byggbarhet Vårdsätravägen 
• Bilaga 5, PM Träd Vårdsätravägen 
• Bilaga 6, särskilda kontraktsvillkor avseende ekologisk hållbarhet. 
• Bilaga 7, Arbetsmiljöplan 
• Bilaga 8, Ekonomiska konsekvenser 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Alexander von Uckermann (SD), Evelina Solem (KD) och Ehsan 
Nasari (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att avslå ärendet. 

Erik Pelling (S), Jennie Claesson (L) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till 
förvaltningens ursprungliga förslag 
(1) att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör för 
anläggande av ledningar och allmän plats i Vårdsätravägen inom Uppsala Spårväg 
förarbeten enligt sammanfattning i bilaga 1 till bilaga 8,  
(2) att delegera till stadsbyggnadsdirektör att utse entreprenör, samt 
(3) att ge förvaltningen i uppdrag att så lång möjligt bevara de äldre lövträd som finns 
längs Vårdsätravägen i höjd med Valsätra IP och vid behov smalna av gång- och 
cykelvägen för att möjliggöra det. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Erik Pellings (S) med fleras yrkande mot arbetsutskottets förslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Våra partier vill inte bygga ut spårväg i Uppsala och därför yrkade vi avslag till förslaget 
till beslut. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ än spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 
bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
områdena. Det är alltså mycket oklart hur stor del av invånarna som faktiskt kommer 
nyttja spårvägen då vi i dagsläget inte vet hur många som kommer bo i de nybyggda 
stadsdelarna. Spårvägen riskerar att bli överdimensionerad för det framtida behovet av 
kollektivtrafik. Det är bättre är att investera i ett flexibelt alternativ som BRT. Vi ser även 
ett behov av att en proportionerligt större del av stadsplaneringen sker på landsbygden 
och i de prioriterade tätorterna. Med vår politik hade exploateringen av sydöstra Uppsala 
blivit betydligt mindre och linjedragningen av kapacitetsstark kollektivtrafik annorlunda. 
Vi vill bygga ut Uppsala varsamt, inte bygga nya miljonprogram. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande:  
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stödjer inte Region Uppsalas spårvägsprojekt i 
Uppsala kommun. Vi anser att Regionen ska satsa på längre bussar liknande Malmö-
Expressen istället för att i vissa sträckor säkra högre kapacitet inom kollektivtrafiken. UP 
stöttar planerna på att i gaturummet, i särskilt belastade sträckor, förstärka 
kollektivtrafikens framkomlighet genom separata körbanor. Det är därför nödvändigt att 
bredda flera vägar samt i viss utsträckning lägga om ledningar under mark. Eftersom 
längre bussar är betydligt mer flexibla än en spårväg kommer nödvändiga flyttar av 
ledningar bli betydligt färre och därmed kan investeringsprojektets kostnader kraftigt 
reduceras. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 273  

Inriktning för arbete med evenemang och 
upplevelser 
KSN-2024-02534 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunledningskontoret och stadsbyggnadsförvaltningen, tillsammans 
med Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB, ska ta fram en platsplan 
över stadens befintliga platser för evenemang och upplevelser samt i ett 
samlat koncept beskriva hur platserna kompletterar varandra, samt 

2. att kommunledningskontoret, tillsammans med berörda nämnder och 
styrelser, ska ta fram en målbild för evenemang och upplevelser i Uppsala 
kommun. 

Sammanfattning 

Idag saknas en tydlig politisk riktning för kommunens evenemangsarbete. Befintliga 
platser för evenemang och upplevelser i kommunen utgår inte från tydlig plan för hur 
de ska användas och kommuniceras.  

Kommunledningskontoret föreslås att tillsammans med Uppsala kommun Arenor och 
Fastigheter AB ta fram ett samlat koncept och plan för användningen av stadens 
befintliga platser för evenemang och upplevelser. Kommunledningskontoret och 
berörda parter i kommunkoncernen ska även att ta fram ett förslag på målbild för 
kommunens evenemangsarbete på längre sikt. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober § 223 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2024 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
För att utveckla Uppsala som evenemangsstad behövs det en ny och tydligare inriktning, 
vilket detta ärende kan innebära. Det finns många olika aktörer som kan vara med att 
bidra till utvecklingen av Uppsala som evenemangsstad. Vi ser positivt på att fler är med 
och tar ansvar för att utveckla nya mötesplatser och besöksmål i kommunen. Det är 
också en förutsättning att involvera fler för att kommunens ekonomi ska vara god och så 
att låneskulden inte ökar.  
Det är viktigt att det nya som byggs fram inte ersätter det bra arbete som redan 
genomförs utan det ska komplettera detta. Därför är det stråk som nämns en del i 
arbetet. Men i Moderaternas Uppsala är det evenemangen i sig som bör vara målpunkter, 
inte om det är kommunen som fastighetsägare, vilket man kan tro när man ser 
dragningen av nya evenemangsstråket. Utöver centrala Uppsala finns det även flera 
positiva exempel på landsbygden som behöver inkluderas i arbetet framåt. När det byggs 
och utvecklas nytt i centrala Uppsala måste samtidigt det starka kulturhistoriska arvet 
som finns i Uppsala värnas. Årummet, domkyrkan, botaniska trädgården och slottet är 
det som kännetecknar Uppsala idag och det ska inte stå tillbaka när vi utvecklar nya 
delar.  
När nya strategier tas fram är det viktigt att inte glömma det som redan har lovats men 
inte genomförts. Det finns flera delar av föreningslivet som fått besked om att de ska få 
stöttning och utveckling av verksamheter eller fastigheter men där det inte hänt 
någonting.  
Moderaterna har länge drivit frågan om att utveckla området Kölen för evenemang eller 
annan idrottsverksamhet och det är en plats vi hoppas kunna få ett syfte i och med detta 
arbete. För att det ska bli verklighet måste däremot parkeringssituationen lösas. 

Evelina Solem (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna är i grunden skeptiska till kommunala skrytbyggen, och anser att 
kommunen behöver hålla nere investeringar, och inte fastna i planer som driver 
kostnaderna. Speciellt i sammanhang som detta när det finns stor möjlighet till att ta 
hjälp av näringslivet för att utveckla besöksnäringen i Uppsala, exempelvis i form av nya 
anläggningar. Uppsala har ett stort historiskt kulturarv i from av Domkyrkan, Slottet, 
Botaniska trädgården samt flera muséer och utgör en stomme i kommunens 
besöksnäring. Självklart kan Uppsala kommun bli bättre på att utveckla event, 
konferenser och andra arrangemang. Här ser Kristdemokraterna att Destination Uppsala 
borde vara en självklar partner i att förbättra detta arbete.  
Fyrisån är ett exempel på ett viktigt stråk som går genom Uppsala och 
Kristdemokraterna har ofta påpekat vikten av att ta vara på Uppsala historiska profil 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

som sjöfartsstad, där vi exempelvis har föreslagit en ny utgrävd småbåtshamn i höjd med 
Kungsängsbron. Även andra förslag som förbättrar Uppsalas ställning som placerad vid 
korsningspunkten mellan historiskt viktiga farleder. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande:  
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen mycket tydligare måste 
binda ihop sin inriktning för arbete med evenemang och upplevelser med 
Näringslivsprogrammet. Besöksnäringen är en av kommunens prioriterade branscher. 
Förutom kunskapsspåret måste Uppsala kommun metodiskt bygga en image om att 
vara evolutionslärans, odlingens- och trädgårdens plats samt platsen med de mest 
intressanta Vikingaberättelserna och upplevelserna. Tveklöst behöver Uppsala kommun 
en tydlig evenemangsstrategi där kommunen tydligt visar på en ambition som är starkt 
politiskt förankrad. Ansvarsfördelningen mellan Arena- och fastigheter AB, Uppsala 
konsert och kongress AB och DUAB måste bli tydlig. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 274  

Varumärkesplattform för Uppsala kommun 
och platsvarumärket Uppsala 
KSN-2024-01496 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta varumärkesplattform för Uppsala kommun och platsvarumärket 
Uppsala enligt ärendets bilaga 1, samt 

2. att delegera till kommunikationsdirektören att göra mindre revideringar av 
varumärkesplattform för Uppsala kommun och platsvarumärke Uppsala i syfte 
att hålla dessa aktuella. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fattade beslut om varumärkesplattform för platsvarumärket 
Uppsala den 6 april 2016 §46. Plattformen fungerar som stöd och verktyg när Uppsala 
utvecklas och marknadsförs som plats och kommun. Den beskriver Uppsalas position i 
förhållande till andra kommuner och platser samt de egenskaper som utmärker 
Uppsala.  

En uppdatering av den befintliga varumärkesplattformen har nu genomförts. Syftet har 
varit att göra plattformen mer aktuell och relevant för såväl platsen Uppsala som för 
Uppsala kommun som organisation. En varumärkesplattform behöver hållas aktuell 
för att vara relevant. Det kräver möjlighet till löpande mindre revideringar av innehållet 
i plattformen. Dessa hanteras lämpligast av kommunikationsdirektören inom ramen 
för kommunens ordinarie kommunikationsarbete.  

Varumärkesplattformen för platsen Uppsala och varumärket Uppsala kommun ska 
lyfta fram Uppsalas styrkor, beskriva vad som gör platsen unik och vad som särskiljer 
Uppsala från andra platser och kommuner. Den syftar till att stärka Uppsala kommun 
som en attraktiv plats att bo och leva i, flytta till, verka och investera i samt att besöka. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober § 224 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 september 2024 
• Bilaga 1. Förslag till Varumärkesplattform för Uppsala kommun och 

platsvarumärket Uppsala 
• Bilaga 2. Nuvarande version av Varumärkesplattform för Uppsala kommun och 

platsvarumärket Uppsala 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna anser inte att det är läge att gå in politiskt och komma med ändringsförslag 
i detta skede när ett färdigt förslag presenteras. Däremot saknar vi fokus på trygghet i 
förslaget till varumärkesplattform. Vi anser att det borde inkluderats i visionen då det är 
en viktig grundsten för goda förutsättningar för näringsliv, uppsalabor och besökare. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Förslaget till varumärkesplattform är på många sätt bra. Utvecklingspartiet 
demokraterna, UP, anser att Uppsala kommuns platsvarumärke starkt ska kopplas till 
regionens kraft, kunskap, innovation, evolutionslära, odlings- och 
trädgårdskunskaper/botanik samt positiva Vikingaberättelser. Kryddan med 
evolutionslära, botanik och vikingaberättelser är särskiljande från många andras 
berättelser. UP anser också att bilden av Uppsala som framgångsrikt kunskapssamhälle 
ska understödjas av beskrivningar av Näringslivsprogrammets fokus på branschklustren 
Life-science, Digital utveckling och Grön utveckling. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
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Utdragsbestyrkande 
 

§ 275  

Yttrande över remiss av SOU 2024:50 Nätt och 
jämnt – Likvärdighet och effektivitet i 
kommunsektorn 
KSN-2024-02254 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrandet till finansdepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Finansdepartementet har remitterat utredningsrapporten SOU 2024:50 Nätt och jämnt 
– Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn till Uppsala kommun för yttrande 
senast den 8 november 2024. 

Utredningen har haft i uppdrag att göra en bred översyn av systemet för 
kommunalekonomisk utjämning och LSS-utjämningen. I uppdraget har också ingått 
att se över vilka av dagens riktade statsbidrag som skulle kunna inordnas i det 
generella statsbidraget till kommunsektorn. Därutöver har kommittén haft i uppdrag 
att lämna förslag på åtgärder för att motverka höga och ökande skattesatser i 
kommuner och regioner, inklusive åtgärder för att minska risken för negativa bieffekter 
av inkomstutjämningen på tillväxten. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2024 
• Bilaga 1, kommunstyrelsens yttrande daterat den 8 oktober 2024 
• Bilaga 2, SOU 2024:50 del 1 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

  



  Sida 16 (66) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande:  
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att det behövs en omfattande 
organisationsreform av det offentliga Sverige. Regionerna behöver avvecklas och ingen 
kommun ska vara mindre än att den representerar minst 50.000 invånare. 
Specialistvården ska kopplas till staten och organiseras via länen. Primärvården och 
städers kollektivtrafik ska drivas av kommuner eller kommunförbund. Därutöver ska ett 
tillitsbaserat ledningssystem tillämpas samt stadsdels- och bygderåden får mer formell 
makt genom att de ska bli formella remissinstanser på ärenden som berör det särskilda 
geografiska området. Det är rådens skyldighet att själva identifiera ärenden som berör 
dem men också kommunens skyldighet att tidigt i idé och planeringsprocesser göra idé 
och planunderlag tillgängliga på en särskild del av kommunens Extranet.  
Det kommunala utjämningssystemet måste bättre ta hänsyn till särskilda finansiella 
behov som en kraftigt växande kommun har. Det innebär att kommunens kostnadsbörda 
för framtunga investeringar blir allt mer betungande med den nya utjämningsmodellen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 276  

Remissyttrande Ett fritidskort för barn och 
unga – en aktiv och meningsfull fritid i 
gemenskap med andra (DS2024:16) 
KSN-2024-02272 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till socialdepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Socialdepartement har skickat departementspromemoria Ett fritidskort för barn och 
unga på remiss till utvalda remissinstanser varav Uppsala kommun är en. Fritidskortet 
är föreslaget att vara en permanent satsning som ska främja barns och ungas 
förutsättningar att delta i fritidsaktiviteter som bidrar till en aktiv och meningsfull fritid. 

Enligt förslaget ska fritidskortet avse barn och unga 8–16 år och ska kunna användas 
för betalning av ledarledda fritidsaktiviteter som tillhandahålls av en godkänd utförare. 
Ansökan sker digitalt hos e-hälsomyndigheten och godkända utförare finns i 
Försäkringskassans utförarregister. I ärendet finns förslag till yttrande från Uppsala 
kommun. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober § 226 
• Tjänsteskrivelse daterad 5 september 2024 
• Bilaga 1. Uppsala kommuns yttrande på remiss av departementspromemoria 

Ett fritidskort för barn och unga 
• Bilaga 2, Promemoria från socialdepartementet - Ett fritidskort för barn och 

unga 
• Bilaga 3, Protokollsutdrag från kulturnämnden 26 september 2024 § 97 
• Bilaga 4, Protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 27 september 2024 

§ 68 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Evelina Solem (KD) och Jennie Claesson (L) yrkar 
att yttrandet endast ska innehålla de två första meningarna 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras 
yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Regeringens kommande satsning på Fritidskortet är en av de största 
folkhälsoreformerna vi sett på många år. Målet är att ge alla barn och unga, oavsett 
bakgrund, tillgång till idrott, kultur och föreningsliv. 
Remissyttrandet uttrycker farhågor om ett ökat behov av lokaler och anläggningar när 
fler barn och unga börjar delta i idrott och kulturaktiviteter. Vi ser dock inte detta som ett 
problem, utan som en naturlig och positiv följd av ett lyckat initiativ. Om fler unga blir 
aktiva är det naturligt att behovet av fler lokaler och anläggningar ökar, och detta borde 
ses som ett tecken på framgång, snarare än ett hinder. Vi ser att eventuella köer till 
aktiviteter är ett tillfälligt problem som kan lösas genom att fler föreningar bildas och 
utbudet breddas när efterfrågan ökar. Dessutom har regeringen skickat med en 
betydande summa pengar för att underlätta denna omställning och säkerställa att fler 
barn och unga får tillgång till fritidsaktiviteter. Dessa medel är avsedda för att skapa 
förutsättningar för kommunerna att möta det ökade behovet och investera i fler 
anläggningar och resurser, vilket ytterligare stärker fritidskortets potential.  
Vi kan dela en viss oro för att det på grund av tung administration kan vara svårt att nå ut 
med till alla socialt utsatta. Det är emellertid något vi kan arbeta med genom 
informationsinsatser. Regeringens satsning på fritidskortet är en investering i våra barn 
och vår framtid. Fler aktiva barn och unga betyder en friskare och gladare generation, 
något som på sikt kommer att ge hela samhället stora fördelar. Denna satsning kommer 
på lång sikt att bidra till bättre folkhälsa och minskad risk för att unga hamnar i 
kriminalitet och destruktiva livsstilar. Det är vår skyldighet att skapa de förutsättningar 
som krävs för att fritidskortet ska bli en framgång och därmed ge barn och unga i Sverige 
en rik och värdefull fritid. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Ett fritidskort som riktar sig till barn och unga i åldrarna 8–16 år är ett viktigt initiativ för 
att öka likvärdigheten och ge alla barn och ungdomar i Uppsala möjlighet till en 
meningsfull fritid. Inte minst när det riktar sig till barn och unga från socioekonomiskt 
utsatta hushåll och barn med funktionsnedsättning. Fysisk aktivitet, idrott och kultur 
bidrar till glädje, gemenskap och välmående. För oss liberaler handlar frihet om både 
möjligheter och inkludering. Vårt mål är ett Uppsala där alla känner välkomna och har 
möjlighet att leva ett aktivt liv. 
Vi delar inte styrets oro över det ökade behovet av lokaler och anläggningar när fler barn 
och unga börjar delta i fritidsaktiviteter men förstår till viss del farhågan om ökade 
administrationskostnader. Därför är det viktigt att göra en översyn för att säkerställa att 
Uppsala har kapacitet att möta det ökade intresset. Vi liberaler ser fritidskortet som ett 
steg i rätt riktning för att stärka inkluderingen och ge fler barn möjlighet till en aktiv och 
utvecklande fritid. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen måste hitta metoder som gör 
att socioekonomiskt svaga barn får ett stöd helt riktat till att de deltar i någon/några 
fritidsföreningar som stimulerar till mer fysiska aktiviteter och inkluderande 
nätverksbyggande. Svenskt framtida generellt välstånd står och faller på att kommuner, 
regioner och staten mycket bättre än hittills lyckas inkludera invandrare in i vårt 
gemensamma samhällsbygge. Och att många fler invandrare än nu blir ekonomiskt 
självförsörjande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 277  

Yttrande över remiss av uppdrag att föreslå 
lättnader på byggkraven för studentbostäder 
KSN-2024-01902 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till landsbygds- och infrastrukturdepartementet i enlighet 
med bilaga 1.  

Sammanfattning 

Uppsala kommun har från Boverket mottagit remissen av rapporten om uppdrag att 
föreslå lättnader på byggkraven för studentbostäder. Rapporten redovisar förslag på 
möjliga lättnader av vissa krav för att minska kostnaderna vid byggande av 
studentbostäder och möjliggöra ett ökat och mer differentierat byggande.   

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 227 
• Tjänsteskrivelse daterad 9 september 2024  
• Bilaga1, yttrande över remiss av uppdrag att föreslå lättnader på byggkraven 

för studentbostäder 
• Bilaga 2, Rapport uppdrag att föreslå lättnader på byggkraven för 

studentbostäder  

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Evelina Solem (KD) yrkar: 
att följande stryks ur yttrandet: sista meningen i stycke 5 på sida 2, stycke 6, 7 och 8 på 
sida 2, stycke 1 och 2 på sida 3 

Jennie Claesson (L) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag och avslag till Therez 
Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Behovet av studentbostäder är i dag stort, särskilt i Uppsala. Med två universitet och över 
30 000 helårsstudenter är en fungerande bostadssituation för dem av stor vikt för 
kommunen. Det innebär att säkerställa bostäder som studenter faktiskt har råd att bo i. 
Därför är det mycket välkommet att Boverket kommer med konkreta förslag för att 
förenkla byggandet av studentbostäder. Ett studentboende måste naturligtvis uppfylla 
en god standard, men boendeformen är också till sin natur temporär, och avpassad för 
unga människor. Därför kan och bör en något lägre standard, jämfört med allmänna 
byggnormer, tolereras på vissa områden. Med detta i åtanke är Boverkets förslag väl 
avväga.  
Att styret i sitt yttrande väljer att inte bara inta en njugg inställning till rapportens förslag 
utan också föreslå långtgående begränsningar är därför bara att beklaga. 
Byggmarknaden står alltjämt inför en tuff tid med många avbrutna byggprojekt som 
följd. Samtidigt skriker studenterna efter billiga bostäder. Nu är inte tid att bromsa in 
reformarbetet. Nu är tid att avreglera. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Bristen på student- och ungdomsbostäder gör att unga tvingas tacka nej till 
utbildningsplatser, bosätta sig hemma hos kompisar eller acceptera svarta 
hyreskontrakt. För att möta behovet vill Liberalerna påskynda byggandet av fler 
hyresrätter med särskilt fokus på att skapa bostäder med överkomliga hyror för 
studenter. Som ett progressivt parti ser vi vikten av att öka tillgången för unga och 
studerande samtidigt som bostadsbehovet ska täckas med olika upplåtelseformer. 
Både kommunens bolag och privata aktörer måste ta sitt ansvar i detta arbete. Vårt 
mål är att studentbostäder ska byggas tills alla studenter som vill kan få ett 
förstahandskontrakt. Det bidrar till att stärka Uppsala som en attraktiv kunskapsstad. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stöttar alla initiativ som underlättar byggande av 
betydligt mer prisvärda bostäder än vad som är möjligt idag. Det gäller inte ”bara” 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

orimliga generella byggkrav för studentbostäder, det gäller för alla bostadsbyggen. 
BOVERKETS minimiregler är orimliga och behöver lättas upp om vi ska uppnå en 
ambition där kvadratmeterpriset för nyproduktioner bättre ska matcha köpkraften hos 
många invånare i behov av bostad. Vad avser studentbostäder är det inte rimligt att alla 
studentrum ska handikappanpassas för alla typer av handikapp. Däremot är det rimligt 
att alltid kräva att sociala gemensamhetsytor finns i anslutning till bostadsytor som 
funktionshindrade kan välja bland. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 278  

Yttrande över utredningen Digitala 
fastighetsköp & Förköpsrätt vid 
fastighetstransaktioner SOU 2024:38 
KSN-2024-02076 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till landsbygds- och infrastrukturdepartementet i enlighet 
med bilaga 1.  

Sammanfattning 

Uppsala kommun har mottagit en remiss av utredningen Digitala fastighetsköp & 
Förköpsrätt vid fastighetstransaktioner SOU 2024:38. I utredningen föreslås en ny 
förköpslag, som ger kommunerna rätt att i vissa fall förköpa fastigheter i redan 
pågående fastighetsöverlåtelser. Syftet är att motverka organiserad brottslighet, om 
kommunens upptäcker en pågående överlåtelse som kan kopplas till sådan 
verksamhet.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 228 
• Tjänsteskrivelse daterad den 9 september 2024 
• Bilaga 1, yttrande över remiss av utredningen om en ny förköpslag  
• Bilaga 2, Utredningen Digitala fastighetsköp & Förköpsrätt vid 

fastighetstransaktioner SOU 2024:38 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 279  

Yttrande på förnyat samråd alternativa 
lokaliseringar fyra spår länsgränsen - söder 
Bergsbrunna 
KSN-2021-01519 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Trafikverket enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Trafikverket har tidigare genomfört ett samråd om lokalisering av två nya spår på 
sträckan söder-Bergsbrunna-länsgränsen. Kommunstyrelsen avgav yttrande i ärendet 
vid sammanträde den 7 februari 2024 § 17 och förordade en lokalisering längs befintlig 
bana. 

Efter att samrådhandlingen kompletterats i vissa avseenden har Trafikverket begärt ett 
ytterligare yttrande av Uppsala kommun i ärendet.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 229 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 augusti 2024 
• Bilaga 1, förslag till yttrande 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jennie Claesson (L) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
För Moderaterna är det viktigaste att det blir fyra stycken spår hela vägen mellan 
Uppsala och Stockholm. Vi delar åsikten att de nya spåren ska dras längs befintlig 
järnväg för att fler ska kunna resa mellan målpunkterna i vår arbetsmarknadsregion. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Från Centerpartiet hade vi gärna sett att dragningen av de två nya järnvägsspåren varit 
en separat, modern och dubbelspårig järnväg från Uppsala till Arlanda ungefär parallellt 
med motorvägen. Med två separata banor skulle det finnas en alternativ färdväg när 
störningar uppstår på en bana. Dessutom ökar kapaciteten och restiderna minskar. I 
nuvarande förslag från Trafikverket skulle en lokalisering av två nya spår längs E4:an 
innebär att de befintliga spåren inte skulle rustas upp. Det är anmärkningsvärt att 
Trafikverket inte kan presentera två likvärdiga förslag. Återigen ser vi brister i den statliga 
styrningen av infrastrukturen, något som tyvärr drabbar Uppsalaborna. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 280  

Riktlinje för Uppsala kommuns 
donationsstiftelser 
KSN-2024-01827 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta Riktlinje för Uppsala kommuns donationsstiftelser enligt ärendets 
bilaga 1. 

Sammanfattning 

Riktlinje för Uppsala kommuns donationsstiftelser syftar till att tydliggöra uppdrag och 
hur beslut om utdelning från Uppsala kommuns donationsstiftelser fattas. Riktlinjen 
ersätter tidigare beslutat Reglemente för kommittén för utdelning från 
donationsstiftelserna som planeras att upphävas av kommunfullmäktige den 10 
oktober 2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 231 
• Tjänsteskrivelse daterad 18 september 2024 
• Bilaga 1, Riktlinje för Uppsala kommuns donationsstiftelser 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 281  

Ansökan om europeisk kulturhuvudstad år 
2029 
KSN-2020-02456 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna Uppsala kommuns utvecklade ansökan om att bli europeisk 
kulturhuvudstad år 2029 enligt bilaga 1 och skicka den till Kulturrådet 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 22 november 2023 (§225) att Uppsala skulle ansöka 
om att bli europeisk kulturhuvudstad år 2029. Därefter beslutade kommunstyrelsen 
den 13 december 2023 (§275) att godkänna och skicka in förslag till ansökan till 
Kulturrådet. Detta beslut har legat till grund för den ansökan som nu har utvecklats 
ytterligare inför slutgiltig inlämning. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 232 
• Tjänsteskrivelse daterad 18 oktober 2024 
• Bilaga 1, Uppsala kommuns ansökan 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Evelina 
Solem (KD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Jennie Claesson (L), Linda Eskilsson (MP) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Sedan kommunstyrelsen tog beslut om att ansöka om kulturhuvudstadsåret har de 
beräknade totala kostnaderna ökat. I en tid då alla verksamheter behöver prioritera är 
det en oroande utveckling. I ärendet framställs det även som att ekonomiskt stöd ska 
komma från de andra kommunerna i länet. Det finns ingen ambition hos dessa 
kommuner att stötta ett eventuellt kulturhuvudstadsår ekonomiskt utan endast med de 
aktiviteter de har möjlighet att erbjuda.  
Vi anser inte att Uppsala kommun ska gå vidare med sin ansökan om att bli Europeisk 
Kulturhuvudstad. Erfarenheter från andra städer som har varit Kulturhuvudstäder visar 
att kostnaderna ofta överstiger budget och att det finns en risk för att Uppsala skulle 
hamna i en liknande situation. De ekonomiska riskerna, med oklara långsiktiga vinster 
för kommunens invånare, är för stora för att vi ska kunna stödja denna ansökan.  
Uppsala är en kulturstad, oberoende om vi ansöker om det hos kulturrådet och EU, eller 
inte. Vår kommun har ett rikt kulturliv som varje år skulle kunna möta en europeisk 
publik, och vi motsätter oss inte att vårt blomstrande kulturliv ska få en möjlighet att 
utvecklas. Vi vill fortsätta stärka kulturinstitutionerna och deras verksamhet. Vi delar 
bilden av några av de möjligheter till synergieffekter som kulturhuvudstadsåret skulle 
kunna innebära, med ökade intäkter genom turism och näringsliv, men oroas samtidigt 
för den stora kostnad det skulle innebära för Uppsala kommun och även de insatser som 
krävs av vårt lokala näringsliv och fastighetsägare. 
Även om Kulturhuvudstadsåret skulle kunna stärka stadens internationella varumärke, 
är det oklart vilka samhällsekonomiska effekter som faktiskt skulle följa. Det är långt 
ifrån säkert att satsningen skulle generera de förväntade turismintäkterna eller 
långsiktigt förbättra kommunens ekonomi. I en tid då kommunen står inför stora 
utmaningar inom välfärden, infrastruktur och ekonomisk hushållning behöver vi 
prioritera vad vi lägger våra skattepengar på. Därför yrkade vi på avslag på att skicka in 
ansökan. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
I dagsläget finns ett akut välfärdsbehov av mer resurser till områden som skola, trygghet 
och socialt arbete. Det blir i denna kontext direkt olämpligt att lägga närmare hundra 
miljoner eller mer på internationella prestigejippon. Att föreslås till kulturhuvudstad är 
ren symbolpolitik som inte har någon säkerställd långsiktig betydelse för Uppsalas 
kulturliv mer än att det leder till ökad organisationsbörda och höga kostnader för 
kommunen. Vi ställer oss även kritiska till bedömningen att kulturen skall utnyttjas som 
politiskt verktyg för att exempelvis lyfta klimatfrågor. Kommunens kulturverksamhet 
skall inte politiseras genom olika former av ideologiska syften oavsett hur ”goda” 
värderingarna upplevs. Själva syftet med kommunal kulturpolitik bör vara att underlätta 
för det fria kulturlivet, inte att uppnå samhällsomvälvande mål, något som historiskt sett 
har missbrukats av totalitära stater. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi talar ofta om kulturstaden Uppsala. Vår kommun har en stark kultur med historia, 
utbildning och bildning. Här finns allt från historiska miljöer till spännande museer, 
provocerande konst och en dynamisk teaterscen. Liberalerna vill att ryktet om Uppsala 
som kulturstad ska nå långt utanför Sveriges gränser och på så sätt locka fler turister och 
kulturkonsumenter till vår kommun. Uppsala kommun arbetar utifrån Agenda 2030 och 
lägger särskilt fokus på social, ekonomisk och ekologisk hållbarhet. Om Uppsala på 
riktigt ska bli en kulturhuvudstad och nå sina kulturpolitiska ambitioner måste vi också 
våga satsa på de kreativa processerna. Det måste ske inom kommunorganisationen men 
främst utanför den. Det är inte enbart det offentliga som skapar förutsättningar för ett 
levande kulturliv utan även Uppsalaborna och det fria kulturlivet. Liberalerna vill därför 
lägga kraft och resurser på en bra och ambitiös kulturpolitik varje år fram till 2029. Det är 
det bästa sättet att nå framgång vilket i sin tur kommer att locka kompetens och 
investeringar till Uppsala. Uppsala är en kulturstad värd att satsa på. Låt oss därför satsa 
på att bli hela Europas kulturhuvudstad 2029. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stöttar enbart detta projekt utifrån ambitionen att 
minst 90 procent av allokerade resurser går till att skapa ett starkare lokalt och regionalt 
kulturliv som långsiktigt berikar regionens Uppsalabor. UP är helt emot att pengar 
används för omfattande resor till andra delar av landet eller utomlands som del av detta 
projekt. Inte minst av miljö- och klimatskäl anser vi det vara fel. Externa besökare ska i 
huvudsak lockas till Uppsala genom digitala marknadsföringskampanjer vilket 
begränsar projektets klimatavtryck. Uppsala som besöksort kan med fördel säljas in 
bättre genom att skapa ett antal korta och intressanta filmer där storytelling kopplat till 
vårt vikingaarv, vårt arv inom evolutionsläran etc lyfts fram.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 282  

Översyn av ansvar och modell för uthyrning av 
Studenternas arena 
KSN-2024-02835 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra åt kommunledningskontoret att i samverkan med idrotts och 
fritidsnämnden och Uppsala kommun arenor och fastigheter AB se över dagens 
modell för uthyrning av Studenternas fotbollsarena, 

2. att ta fram en pilot enligt modell Arena Management anpassad till Studenternas 
fotbollsarena och elitfotboll för att tillämpa i närtid samt 

3. att redovisa hur en sådan modell kan användas för andra arenor och idrotter i 
Uppsala och konsekvenserna av ett genomförande av modellen. 

Sammanfattning 

Hur roller och ansvar för användningen av kommunens arenor fungerar idag behöver 
ses över. I ärendet föreslås som pilot en begränsad översyn av Studenternas arena i 
förhållande till elitfotbollen. Utöver översynen ska i den här piloten en ny modell för 
kommersiella evenemang prövas enligt en särskild metodik kallad Arena Management. 
Förutsättningarna för modellens användning även i andra sammanhang och på andra 
arenor, liksom konsekvenserna av ett införande av metodiken, ska beskrivas. 
Uppdraget ska redovisas senast mars 2025. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 233 
• Tjänsteskrivelse daterad 2024-10-02 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att transparensen måste vara 100 procent 
för att säkerställa likabehandlingsprincipen. Det måste finnas en tydlig uthyrningsmodell 
för alla kommunens evenemangsarenor. Den uthyrningsmodellen måste inkludera 
flexibiliteten att göra överenskommelser som avviker från listprissatta hyror när 
kommunen till exempel väljer en omsättningsbaserad hyra eller annan öppen 
överenskommelse för att möjliggöra idrotts- och kulturarrangemang i Uppsala. En 
liknande modell ska vara generisk och till exempel även kunna tillämpas vid uthyrning av 
grönområden för större arrangemang. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 283  

Utvärdering av bokning av arenor och lokaler 
som kommunen upplåter 
KSN-2024-02836 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra åt kommunledningskontoret att i samverkan med berörda 
nämnder och bolag utvärdera befintlig organisation för hantering och bokning 
av lokaler som kommunen upplåter. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 6 oktober 2020 § 305 att kommunens 
bokningsadministration av lokaler för idrott- och fritidsaktiviteter flyttas från idrotts- 
och fritidsnämnden till Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB. I fullmäktiges 
ärende fanns syften och mål med förändringen. I ärendet föreslås en utvärdering om 
huruvida kommunfullmäktiges mål och syften har uppfyllts. I redovisningen ska om 
det finns behov förslag till förändringar redovisas. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 234 
• Tjänsteskrivelse daterad 2024-10-08 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Evelina Solem (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Det är positivt att en sådan här utvärdering genomförs. För att få en så fullständig 
utvärdering som möjligt är det viktigt att de som faktiskt bokar kommunens lokaler, 
föreningarna, är delaktiga i utvärderingsarbetet. Infrastrukturen som kommunen 
erbjuder måste bli bättre för att förenkla för föreningarna. Det finns flera projekt som 
pågått under en väldigt lång tid för att uppnå förenklingar, men dessa har inte kommit 
på plats, t.ex. nyckelfria anläggningar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 284  

Uppföljning per augusti och helårsprognos 
2024 för kommunstyrelsen 
KSN-2024-01759 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna periodbokslut och årsprognos samt uppföljning av 
verksamhetsplan per augusti 2024 för kommunstyrelsen enligt bilaga 1, samt 

2. att godkänna uppföljning per augusti 2024 av kommunstyrelsens uppdrag till 
nämnder och styrelser enligt bilaga 2 samt 

3. att godkänna uppföljning av internkontrollplan per augusti 2024 enligt bilaga 
3,  

4. att anmäla helårsprognos för 2024 till kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Ärendet avser periodbokslut och årsprognos per augusti 2024 för kommunstyrelsen 
samt uppföljning per augusti av arbetet med kommunstyrelsens uppdrag, nämndmål 
och indikatorer. Åtta kontrollmoment i kommunstyrelsens internkontrollplan har följts 
upp per augusti. Uppföljning har även gjorts av kommunstyrelsens tillkommande 
uppdrag till nämnder och bolagsstyrelser. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 244 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2024 
• Bilaga 1 Uppföljning per augusti och helårsprognos 2024 för kommunstyrelsen 
• Bilaga 2 Uppföljning av kommunstyrelsens uppdrag till nämnder och styrelser 
• Bilaga 3 Uppföljning av internkontrollplan augusti 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna la fram ett eget förslag till mål och budget, med nödvändiga prioriteringar 
för ökad trygghet, valfrihet och hållbarhet. Om vårt förslag till mål och budget hade gått 
igenom hade delårsuppföljningen sett annorlunda ut. 
Stadsbyggnad har en negativ prognos för 2024, trots att många av kostnaderna för 
spårvägen skjuts upp till nästa år. Det är oroväckande att verksamheten inte håller 
budgeten och att det budgeteras för dyrare markförsäljningar är vad som uppenbarligen 
är realistiskt.  
I uppföljningen av internkontrollplanen noterar vi en anmärkning på punkten om 
otillbörlig påverkan. Det är särskilt oroväckande givet att detta riskerar tryggheten både 
för enskilda medarbetare och samhället i stort. Det är viktigt att detta granskas både 
internt och externt. Vi har tidigare yrkat på att vi måste följa upp internt i kommunen hur 
brottslighet eller påtryckningar lan undvikas.  
Vidare tycker vi att det är problematiskt att arbetet med medborgarbudget är försenat. Vi 
måste förbättra medborgardialogen och bygga upp ett förtroende för kommunen, men 
genom att projekt likt detta inte är klara i tid förlorar vi värdefull tid att bygga upp 
förtroende och skapa en bättre kommun för fler. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Med Centerpartiets Mål och budget hade vi fått ett starkare fokus på 
verksamhetsutveckling med hjälp av digitalisering och AI i syfte att kraftigt minska 
administration och frigöra resurser till skola, vård och omsorg. Det är alarmerande att 
arbetet med att nå klimatmålen inte går i takt med de av kommunfullmäktige uppsatta 
målen. Även om det görs mycket bra så kan vi konstatera att arbetet med en 
klimatbudget skulle ha påbörjats redan förra mandatperioden. Av allt att döma kommer 
Uppsala kommun inte klara av målet om klimatneutralitet till 2030. Flera av 
klimatåtgärder är också försenade, som exempelvis utveckling av indikatorer och 
uppföljningssystem för att mäta ock öka måluppfyllelsen om klimatneutral Uppsala 2030 
och utredningen av miljözoner.  
Vi konstaterar att stadsbyggnadsförvaltningen inte klarar av en ekonomi i balans, här 
behöver kommunstyrelsen sätta ett större tryck på kostnadsanpassningar utifrån 
rådande marknadsläge och konjunktur. 

Evelina Solem (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna hade en annan budget för 2024 som skulle inneburit en annan 
inriktning för kommunstyrelsen. Vi hade inte med några spårvägsinvesteringar vilket 
skulle gett en annan inriktning på arbetet, och frigjort medel för att koncentrera sig på att 
optimera kommunens administration och stadsbyggnad. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tack vare Liberalerna får Uppsalas skolor behålla 400 miljoner kronor för perioden 2024–
2026. Det är en bra början men det räcker inte. I Liberalernas budget ökar vi 
grundbeloppet, stärker elevhälsan, satsar på fler lärare och personal i förskola och 
grundskola samtidigt som vi inför ett kvalitativt studiestöd under terminerna för de elever 
som riskerar att inte klara målen. Tillräckliga resurser och en långsiktigt hållbar 
arbetsmiljö är något vi aldrig kommer att sluta kämpa för. Liberalerna kommer alltid att 
sätta skolan först. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Trots att räntenivåerna är på väg ner ökar kommunens räntekostnader kraftigt jämfört 
med tidigare mycket låga räntor. Utvecklingspartiet demokraterna har länge påtalat 
behovet av att sänka i stället för att öka kommunens externa skuldsättningsgrad. 
Skuldsättningsnivån är redan oroande hög och den ökar kraftigt samtidigt som 
befolkningsprognoserna nu visar att Sverige är på väg in i en befolkningsutveckling 
liknande den i Japan, Italien och Grekland. Politiken har ”nyktrat till” avseende 
byggplaner av nya skolor. Politiken måste nu ”nyktra till” kopplat till takten i 
utbyggnaden av Uppsala stad och inse att det är vansinne att bygga en ny dyr 
spårvägslinje. En spårvägslinje som inte ekonomiskt hållbart kommer att kunna köras 
tom stora delar av ett dygn och ett år. Uppsala kommun måste mycket mer högljutt 
kräva att begäran om omförhandling av Fyrspårsavtalet blir verklighet. Staten har inget 
att vinna på att både Uppsala kommun och Region Uppsala på grund av ett onödigt 
spårvägsprojekt får stora ekonomiska problem. Staten bör kunna acceptera att 
kommunen och regionen får tänka om avseende klokast fordonstyp för att köra mer 
kapacitetsstark kollektivtrafik i staden än idag. Den acceptansen borde kunna innebära 
att Stadsmiljöavtalens delfinansiering även kan avse längre bussar. Precis som i 
Göteborg ska ändå gaturummet byggas om för att det i framtiden ska kunna gå till 
exempel automatbana längs sträckan. Med en klokare investeringsplan för 
kapacitetsstarkare fordon kan också kostnaderna för ledningsdragningarna spridas ut 
över en längre tidsperiod. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 285  

Kommunstyrelsens taxor och avgifter 
KSN-2024-01000 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att upphäva gällande taxor och avgifter vid utlämnande av allmän handling 
när ny taxa träder i kraft, 

2. att godkänna ny taxa samt avgifter vid utlämnande av allmän handling från 
och med den 1 januari 2025, bilaga 1, samt 

3. att godkänna taxa och avgifter för fritidsodling, bilaga 2. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen är arkivmyndighet och ansvarar för att fattat beslut om taxa och 
avgifter för utlämnande av allmän handling. Kommunfullmäktige har gett plan- och 
byggnadsnämnden och stadsarkivet rätt att fatta beslut om taxor och avgifter inom 
ramen för dessa verksamheter. Taxa och avgifter för utlämnande av allmän handling 
som gäller vid sidan av plan- och byggnadsnämndens och stadsarkivets taxor 
beslutades av kommunfullmäktige år 2010. Sedan dess har utlämnande av allmänna 
handlingar i pappersform minskat i omfattning och i stället lämnas allmänna 
handlingar i allt större utsträckning ut i annat format. Det finns därför anledning att 
fatta beslut om ny taxa och avgifter för utlämnande av allmän handling. Dessutom har 
beredningen av ärenden visat att det inte finns anledning att ha avvikande taxor och 
avgifter för utlämnande av allmän handling för plan- och byggnadsnämnden och 
stadsarkivet. Det förslås att gällande taxor och avgifter för utlämnande av allmän 
handling upphävs och att förslag till ny taxa och avgifter för utlämnande av allmän 
handling, godkänns. 

I egenskap av fastighetsägare ansvarar kommunstyrelsen även för att fatta beslut om 
taxa och avgifter för fritidsodling. Det föreslås ingen ändring av gällande taxa. 
Avgifterna kommer att uppräknas med KPI, enligt tidigare beslut. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 236 
• Tjänsteskrivelse daterad den 4 oktober 2024 
• Bilaga 1, förslag till ny taxa och avgifter för utlämnande av allmän handling  
• Bilaga 2, förslag till taxa och avgifter för fritidsodling 
• Bilaga 3, taxa och avgifter för utlämnande av allmän handling beslutad av 

kommunfullmäktige år 2010 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 286  

Mål och budget 2025-2027 samt fastställande 
av skattesats för 2025 
KSN-2023-03256 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa utdebiteringen av kommunalinkomstskatt för år 2025 till 21:14 
kronor per skattekrona, 

2. att fastställa Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027 enligt ärendets 
bilaga 1, 

3. att fastställa internräntan för 2025 till 2,50 procent, 
4. att anta ägardirektiv för moderbolagen Uppsala stadshus AB och Uppsala 

kommun exploatering AB samt deras respektive dotterbolag enligt ärendets 
bilaga 1 kapitel Helägda bolag, 

5. att fastställa nämndernas planerade fördelning mellan egenregi och privata 
utförare inklusive ersättningsmodeller inom ansvarsområdet enligt ärendets 
bilaga 1 kapitel Kontroll och uppföljning av privata utförare och 
ersättningsmodeller, 

6. att fastställa taxor och avgifter för 2025 enligt ärendets bilaga 2, 
7. att fastställa utbildningsnämndens beskrivning av ersättningar inom 

pedagogisk verksamhet för 2025, samt äldrenämndens och 
omsorgsnämndens beskrivning av ersättningar och ersättningsnivåer inom 
LOV och personlig assistans för 2025 enligt ärendet bilaga 3,  

8. att uppdra till berörda nämnder att senast i december 2024 fastställa 
ersättningsnivåer för privata utförare att gälla för 2025, samt 

9. att fastställa Riktlinjer för god ekonomisk hushållning samt hantering av 
resultatreserv och resultatutjämningsreserv enligt ärendets bilaga 4. 

Kommunstyrelsen konstaterar att kommunfullmäktiges presidium föreslår 
kommunfullmäktige besluta  

10. att fastställa kommunrevisionens budget 2025 enligt ärendets bilaga 1 
kapitel Nämnder. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-10-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

11. att fastställa kommunstyrelsens planerade fördelning mellan egenregi och 
privata utförare inklusive ersättningsmodeller inom nämndens ansvarsområde 
enligt ärendets bilaga 1 kapitel Kontroll och uppföljning av privata utförare och 
ersättningsmodeller. 

Deltar inte i beslut 

Ehsan Nasari (C) och Jonas Petersson (C) deltar inte i beslutet gällande att-satserna 5, 
6, 7, 8 och 9. 

Sammanfattning 

Kommunallagen anger att kommuner varje år ska upprätta en budget för nästa 
kalenderår med plan för de därefter två efterföljande åren. Mål och budget är det 
övergripande och överordnade styrdokumentet för kommunens nämnder och 
bolagsstyrelser. Mål och budget innehåller fokusmål, uppdrag till nämnder och 
bolagsstyrelser och fördelning av kommunens pengar. Som en del i ärendet beslutar 
kommunfullmäktige även om taxor och avgifter för 2025, beskrivning av ersättningar 
inom skola samt ersättningar inom vård och omsorg att gälla för 2025. 

Senast i samband med att budgeten godkänns ska kommunfullmäktige även fastställa 
utdebiteringen av kommunal inkomstskatt för nästkommande år. Kommunen är 
skyldig att meddela Skatteverket fastställd skattesats för 2025 senast under november. 

Enligt kommunallagen ska fullmäktige besluta om riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning för kommunen som även omfattar hanteringen av eventuell resultatreserv 
(RER eller resultatutjämningsreserv (RUR). Syftet med riktlinjerna är att precisera det 
lagstadgade kravet på god ekonomisk hushållning med regler anpassade efter Uppsala 
kommuns förutsättningar. Riktlinjerna beskriver Uppsala kommuns långsiktiga mål för 
god ekonomisk hushållning och är utgångspunkt för den budget och plan för ekonomi 
och verksamhet som kommunfullmäktige årligen antar.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 oktober 2024 
• Bilaga 1 Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027 
• Bilaga 2 Taxor och avgifter 2025 
• Bilaga 3 Ersättningar inom skola, vård och omsorg 2025 
• Bilaga 4 Riktlinjer för god ekonomisk hushållning samt hantering av 

resultatreserv och resultatutjämningsreserv 
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Yrkanden 

(1) Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
föreliggande förslag. 

Therez Almerfors (M) yrkar: 
(2) att fastställa utdebiteringen av kommunalinkomstskatt för år 2025 till 20:89 kronor 
per skattekrona, samt bifall till Moderaternas förslag till Mål och budget 2025 med plan 
för 2026–2027. 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar 
(3) att fastställa utdebiteringen av kommunalinkomstskatt för år 2025 till 20:84 kronor 
per skattekrona, samt bifall till Sverigedemokraternas förslag till Mål och budget 2025 
med plan för 2026–2027. 

Evelina Solem (KD) yrkar 
(4) att fastställa utdebiteringen av kommunalinkomstskatt för år 2025 till 20:89 kronor 
per skattekrona, samt bifall till Kristdemokraternas förslag till Mål och budget 2025 med 
plan för 2026–2027. 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
(5) bifall till föreliggande förslag att fastställa utdebiteringen av kommunalinkomstskatt 
för år 2025 till 21:14 kronor per skattekrona, samt bifall till Centerpartiets förslag till Mål 
och budget 2025 med plan för 2026–2027. 

Jennie Claesson (L) yrkar: 
(6) bifall till föreliggande förslag att fastställa utdebiteringen av kommunalinkomstskatt 
för år 2025 till 21:14 kronor per skattekrona, samt bifall till Liberalernas förslag till Mål och 
budget 2025 med plan för 2026–2027. 

Therez Almerfors (M), Evelina Solem (KD) och Ehsan Nasari (C) yrkar  
(7) att i bilaga 4 tillföra en skrivning om att en plan för hur låneskulden kan minska på sikt 
tas fram. 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Evelina Solem (KD) yrkar 
(8) att höja revisionens budget med 800 000 kronor. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns tre olika förslag på skattesats och ställer de tre 
förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller det föreliggande 
förslaget om 21:14 kronor per skattekrona. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (7) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 
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Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande (8) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att det finns sex olika förslag på Mål och budget 2025 med 
plan för 2026–2027 och ställer dem mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
bifaller föreliggande förslag till Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) yrkande (2) med följande motivering: 
Uppsala ska vara en trygg och attraktiv kommun att leva, bo och verka i. Det ska alltid 
löna sig att jobba och fler ska ha ett jobb att gå till. Det ekonomiska läget med höga 
kostnader och vikande tillväxt ställer höga krav på god ekonomisk hushållning och 
ansvar för Uppsalabornas skattepengar. Med ett stärkt kunskapsfokus i skolan, en värdig 
omsorg för våra äldre samtidigt som vi sänker skatten för alla Uppsalabor som varje dag 
går till jobbet. I vårt förslag till mål och budget gör vi nödvändiga prioriteringar för ett 
rikare och tryggare Uppsala.   

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraternas förslag till mål- och budget innebär ett större fokus på välfärdens 
kärnområden samtidigt som medborgarna får behålla en större del av sina intjänade 
löner. Inflationen har gjort det mesta dyrare som mat och hyror, därför föreslår vi en 
skattesänkning om 30 öre per skattekrona för att hushållen skall klara den ekonomiska 
krisen. Genom tydliga prioriteringar är det fullt möjligt att säkra kvalité och 
levnadsstandard inom både välfärd och hushåll. Vi prioriterar skola och trygghet istället 
för spårväg, kulturjippon, en svällande kommunikatörsstab, höga politikerarvoden, 
invandringsrelaterade kostnader och annat som inte hör till välfärdens kärnuppdrag. 
Genom Sverigedemokraternas budget säkrar vi ytterligare 121 miljoner till höjd skolpeng 
inom grundskolan och 89 miljoner extra till resursenheterna, fler speciallärare och 
uppbyggnad av akutklasser för stökiga elever. Vi lägger även över 75 miljoner extra på 
trygghetssatsningar i kommunen, bland annat genom fler ordningsvakter, 
kamerabevakning och åtgärder för att bryta kriminellt beteende hos unga. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Flera av beslutspunkterna under ärendet publicerades strax innan sammanträdet. Därför 
valde vi att inte ta ställningstagande i punkterna 5,6,7,8 samt 9. För oss är det viktigt att 
kunna läsa igenom alla beslutsunderlagen och fatta välgrundade beslut, något som vi 
inte hade förutsättningar för i detta ärende på grund av den bristfälliga hanteringen. 
Vi reserverade oss till förmån för att Centerpartiets Mål och budget 2025 med ekonomisk 
plan för 2026-2027 skulle antas. 
När det kommer till skattesatsen ställde vi oss bakom förslaget att inte ändra skatten 
under 2025. Vi tycker att Uppsala har en för hög skatt i förhållande till den kvalité som 
levereras i vår välfärd, på sikt vill Centerpartiet sänka kommunalskatten. Men innan vi 
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sänker skatten måste ett stort utvecklingsarbete göras för att minska administrationen 
och öka effektiviteten. Vi har valt att satsa betydligt mer på skola, äldreomsorg och 
socialtjänst för att stärka förutsättningarna för ledarskap och personal. Vi måste stärka 
kvalitén i de samhällstjänster som erbjuds våra medborgare. Både skolan och 
äldreomsorgen har stora ekonomiska behov som tyvärr inte tillgodoses i S-V-MP styrets 
Mål och budget. Centerpartiets budget är en budget för stark välfärd som går att lita på, 
klimatomställning och hög ambition i det förebyggande arbetet. 

Evelina Solem (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna har en annan budget för 2025 och med plan för 2026 och 2027. I den 
budgeten stoppar vi planerna och investeringarna för spårvägen, och kan där av sänka 
den kommunala skatten till 20,89. Vi kan också prioritera de kommunala 
kärnverksamheterna, vilket vi anser är viktigare än att spendera miljarder på ett projekt 
som i dagsläget är svårt att avgöra kommer kosta kommunen, och om de kommer ha 
samma värde med tanke på den sjunkande befolkningsutvecklingen.  
Med Kristdemokraternas budget fokuserar vi på sunda värderingar, och rätt 
investeringar. Vi vill säkerställa att Uppsala kommun har en god ekonomi och arbetar 
aktivt med att sänka kommunens invånares låneskuld. Som Sveriges största 
landsbygdskommun måste vi våga prioritera både stad och landsbygd, och där tillväxten 
måste gå hand i hand med utbyggnad av kärnverksamhet, bostäder och infrastruktur. 
Kristdemokraterna kommer alltid att sätta Uppsala bornas trygghet högst upp på 
agendan, och därför måste arbetet med att stärka säkerheten och ge våra invånare 
möjlighet att rör sig fritt och tryggt i kommunen prioriteras. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 
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§ 287  

Svar på motion om Mål- och budget 2025 med 
plan för 2026-2026 från Stefan Hanna (UP) 
KSN-2024-02904 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motion om budget 2025 med plan för 2026-2027 från Stefan Hanna 
(UP). 

Sammanfattning 

Inför beslut om Mål och budget 2025 med plan för 2026-2027 har partier i 
kommunfullmäktige som saknar ledamöter i kommunstyrelsen beretts möjlighet att 
inkomma med budgetmotion för beredning av kommunstyrelsen.  

Stefan Hanna (UP) har inkommit med en budgetmotion som väcktes i 
kommunfullmäktige den 7 oktober 2024 § 214 där motionären föreslår: 

- att kommunfullmäktige fastställer utdebiteringen av kommunal skattesats för 
år 2025 till 21,14 procent,  

- att kommunfullmäktige bifaller Utvecklingspartiet demokraternas förslag till 
Mål och Budget 2025 med plan för 2026-2027 enligt motionens bilaga 1,  

- att kommunfullmäktige bifaller Utvecklingspartiet demokraternas förslag till 
fokusmål, övergripande uppdrag samt ägardirektiv till bolag enligt motionens 
bilaga 2,  

- att spårvägsprojektet i S, V och MPs Mål & budget ersätts med ett markprojekt 
anpassat för längre bussar,  

- att S, V och MPs budget kopplad till spårvägsprojektet minskas med 40 
procent, och  

- att ovan 40 procent omfördelas till skolan, äldreomsorgen och 
resultatförstärkningar i linje med UPs Mål och budget i bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut, daterad 10 oktober 2024 
• Motion om budget 2025 med plan för 2026-2027 från Stefan Hanna (UP) 

inklusive bilagor 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag att avslå 
motionen. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stödjer sin egen Mål & budget som är den som 
leder Uppsalaborna mot den bästa möjliga framtiden. Det är vår förhoppning att en 
majoritet av ledamöter i kommunfullmäktige kommer att rösta på vår Mål och budget 
2025 med plan för 2026 och 2027. 
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§ 288  

Delårsuppföljning ekonomi och verksamhet 
per augusti samt helårsprognos 2024 
KSN-2024-02508 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna delårsrapport ekonomi och verksamhet per augusti samt 
helårsprognos 2024 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. att fortsätta följa socialnämndens och plan- och byggnadsnämndens vidtagna 
åtgärder för en ekonomi i balans  

3. att uppdra till mark- och exploateringsutskottet att fortsätta följa mark- och 
exploateringsverksamhetens anpassning för ekonomi i balans 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning per augusti och helårsprognos för Uppsala 
kommun inklusive de kommunala bolagen. Ärendet innehåller även uppföljning per 
augusti av kommunfullmäktiges beslutade fyra fokusområden och uppdrag. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 245 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 oktober 2024 
• Bilaga 1 Delårsrapport av ekonomi och verksamhet per augusti och 

helårsprognos 2024 
• Bilaga 2 Uppföljning av uppdrag, indikatorer och nationella nyckeltal för 

Agenda 2030 
• Bilaga 3 Verksamhet i förvaltningsform (nämnder) och bolagsform augusti 

2024 
• Bilaga 4 Beslutade förändringar avseende styrande dokument 
• Bilaga 5 Verksamheternas åtgärder kopplade till uppdrag 1 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna la fram ett eget förslag till mål och budget, med nödvändiga prioriteringar 
för ett tryggare, grönare och friare Uppsala. Om vårt förslag till mål och budget hade gått 
igenom hade delårsuppföljningen sett annorlunda ut. 
Det ekonomiska läget ställer höga krav på kommunen att ta ansvar för ekonomin för att 
kunna prioritera kommunens kärnuppgifter. Uppsala kommun står inför stora 
investeringar och Moderaterna anser att vi måste renodla kommunens investeringar för 
att inte öka på låneskulden och inte göra sådant som andra aktörer kan göra lika bra 
eller bättre. Det behövs en plan för hur låneskulden ska minska så att dagens politiker 
inte skuldsätter framtidens generationer.  
Vi noterar att uppdraget om att bilda ett naturreservat av Gamla Uppsala åskullar inte 
kommer att genomföras efter att beslutet överklagats av Försvarsmakten. Moderaterna 
var mot bildandet av reservatet från början och tycker det är olyckligt att så mycket tid 
och pengar har spenderats på något som så tydligt inte kunde genomföras. Det behövs 
mindre symbolpolitik och mer politik som gör skillnad på riktigt i Uppsala kommun. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi anser att delårsrapporten för 2024 visar på flera positiva insatser och framsteg, men 
det finns några kritiska områden som bör uppmärksammas för att säkerställa att 
kommunen når sina långsiktiga mål. Vi vill särskilt lyfta fram följande: 
Oacceptabla förseningar i centrala projekt 
Det är djupt oroande att viktiga projekt, särskilt kopplade till landsbygdsutvecklingen, 
har försenats. Revideringen av Landsbygdsprogrammet och dess handlingsplan är 
kraftigt försenade, vilket underminerar kommunens ambitioner att stödja landsbygden.  
Bristande resultat i effektiviseringsarbetet 
Trots kommunens ambition att effektivisera verksamheten ser vi inga tydliga resultat. 
Det saknas tillräckliga indikatorer för att mäta framgångarna, vilket gör det omöjligt att 
utvärdera om de påstådda effektiviseringarna faktiskt leder till någon verklig förändring. 
Ett viktigt mål med effektiviseringar är att frigöra resurser till kommunens 
kärnverksamheter och förbättra servicenivån. Inga sådana förbättringar har 
rapporterats, och det finns heller inga exempel på hur effektiviseringarna har lett till 
förbättrad service för invånarna. 
Klimatomställningen – en besvikelse 
Kommunens arbete med klimatomställningen är långt ifrån tillräckligt. Trots att detta är 
ett högt prioriterat område visar rapporten att utsläppsminskningarna går för långsamt. 
Det är uppenbart att de vidtagna åtgärderna inte är tillräckliga.  
Otillräcklig medborgardialog 
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Trots påståenden om ökad delaktighet från medborgarna, verkar dialogen vara 
bristfällig. Många invånare, särskilt på landsbygden, känner sig åsidosatta. Kommunens 
försök att inkludera medborgarna i beslutsprocesser framstår som ytliga och ineffektiva, 
vilket underminerar förtroendet för kommunens arbete. 
Allvarliga ekonomiska risker 
Kommunens ekonomiska situation är långt ifrån stabil. Ökade kostnader, särskilt inom 
VA-verksamheten, och en växande låneskuld per invånare visar att kommunen 
misslyckas med att hantera sina investeringar på ett hållbart sätt. Bristen på långsiktig 
planering riskerar att leda till allvarliga ekonomiska konsekvenser för kommunen och 
dess invånare. 
Detta yttrande understryker vår allvarliga oro över kommunens bristfälliga hantering av 
dessa frågor och behovet av förändringar. 

Evelina Solem (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna hade en annan budget för kommunens verksamheter för 2024, som 
skulle ha inneburit en annan politisk inriktning. Med Kristdemokraternas budget hade 
välfärden och kärnverksamheterna fått en helt annan prioritering. Men istället lägger 
Uppsala kommun sitt fokus på spårvägsplaner och onödig byråkrati. Huvudfokus för 
kommunens arbete måste vara på skola/utbildning, omsorg av äldre samt personer med 
funktionsnedsättning, då detta är mer än två tredjedelar av kommunens verksamhet. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tack vare Liberalerna får Uppsalas skolor behålla 400 miljoner kronor för perioden 
2024–2026. Det är en bra början men det räcker inte. I Liberalernas budget ökar vi 
grundbeloppet, stärker elevhälsan, satsar på fler lärare och personal i förskola och 
grundskola samtidigt som vi inför ett kvalitativt studiestöd under terminerna för de 
elever som riskerar att inte klara målen. Tillräckliga resurser och en långsiktigt hållbar 
arbetsmiljö är något vi aldrig kommer att sluta kämpa för. Liberalerna kommer alltid 
att sätta skolan först. 
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§ 289  

Överlämnande av ansvar för särskild 
kollektivtrafik till Region Uppsala 
KSN-2022-01202 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att Uppsala kommun överlämnar kommunens ansvar för planering och 
utförandet av färdtjänst och riksfärdtjänst till Region Uppsala, 

2. att Uppsala kommun överlämnar ansvar för myndighetsutövningen för 
färdtjänst och riksfärdtjänst till Region Uppsala,   

3. att godkänna förslag till avtal mellan Uppsala kommun och region Uppsala i 
bilagorna 2a-d,  

4. att uppdra åt kommunstyrelsen och berörda nämnder att i samverkan med 
Region Uppsala verkställa överlämnandet till Region Uppsala enligt 
föredragning i ärendet, 

5. att gatu- och samhällsmiljönämnden ska ansvara för avtalsfunktion och för 
avtalsbudget samt 

6. att delegera till kommunstyrelsen att för Uppsala kommuns räkning vid behov 
justera avtalen om den särskilda kollektivtrafiken med Region Uppsala. 

Sammanfattning 

2. Region Uppsala beslutade 2021 att överta ansvaret för den särskilda 
kollektivtrafiken från de kommuner i länet som så önskar. Uppsala 
kommunfullmäktige beslutade i juni 2022 att ställa sig positiv till erbjudandet. 
Fullmäktige uppdrog åt kommunstyrelsen och berörda nämnder att i samverkan 
med Region Uppsala fullfölja överlämnandet.  

3. Samtliga berörda nämnder i kommunen hade inför fullmäktiges beslut 2022 
ställt sig positiva till ett överlämnande. Regionen har därefter i samråd med 
Uppsala kommun tagit fram förslag till avtal för överlämningen som behandlats i 
kommunens berörda nämnder.  Verkställande av överlämning bedöms kunna 
verkställas under perioden november 2025 till mars 2026.  
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 240 
• Tjänsteskrivelse daterad 2024-10-02 
• Bilaga 1, Trafik- och samhällsutvecklingsnämndens beslut om avtal 2024-06-24 
• Bilaga 2a, Huvudavtal  
• Bilaga 2b, Tilläggsavtal myndighetsutövning för färdtjänst och riksfärdtjänst 
• Bilaga 2c, Tilläggsavtal planering av skolskjuts med taxi 
• Bilaga 2 d, Avtalsbilaga 
• Bilaga 3a, protokoll från omsorgsnämndens sammanträde den 23 sep. 2024 
• Bilaga 3b, protokoll från gatu- och samhällsmiljönämndens sammanträde den 

25 sep. 2024. 
• Bilaga 3 c, protokoll från utbildningsnämndens sammanträde den 26 sep. 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Evelina Solem (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
I och med att kommunen lämnar över ansvaret för färdtjänsten till Region Uppsala är det 
centralt att kommunen tillsammans med funktionshinderorganisationerna värnar 
nämndens brukare. Vi får oroande signaler om att det finns brister i kunskap om 
funktionsnedsättningar hos dem som kör våra brukare samt att utbildningarna som 
erbjuds behöver bli bättre. Vi önskar därför se att detta tydligt skickas med som 
information till Regionen och att kommunen bistår Regionen med bättre och vassare 
utbildningar samt att den som är ny chaufför snabbt ska kunna bli certifierad. Vi vill också 
att regionen vid övergången tittar på möjligheten till trygghetskameror i 
färdtjänstbilarna samt säkerställer att det här finns möjlighet till individuella önskemål 
från brukarna. Därutöver vill vi att möjligheten till flexibilitet bli bättre och menar att 
dagens teknik i de allra flesta fall skulle kunna erbjuda en lösning för detta på individnivå. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är inte en dag för sent att samordna all kollektivtrafik hos en huvudman, det vill säga 
Region Uppsala. Äntligen kan en och samma huvudman använda alla möjligheter till 
kollektivtrafik för färdtjänst och sjukreseberättigade. Det kan möjliggöra för alla med till 
exempel rätt till färdtjänst att välja buss eller pendeltåg om det är möjligt, något som 
både den enskilde och Region Uppsala tjänar på. 
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§ 290  

Samarbetsavtal för ny trafikplats vid E4 och 
utveckling av mark vid kommungränsen 
mellan Uppsala och Knivsta 
KSN-2024-02390 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna förslag till Samarbetsavtal för ny trafikplats vid E4 och utveckling 
av mark vid kommungränsen mellan Uppsala och Knivsta, bilaga 1, samt 

2. att ge kommunstyrelsen i uppdrag att teckna tilläggsavtal till 
Medfinansieringsavtal trafikplats E4 (KSN-2021-00465) i enlighet med 
samarbetsavtalet i bilaga 1. 

Sammanfattning 

Trafikverket, Uppsala kommun och Region Uppsala har inom ramen för den nationella 
trafikövergripande planen för transportsystemet för perioden 2018–2029 ingått avtal 
om bostadsbyggande i Bergsbrunna med omgivningar, Södra staden och Nysala i 
Uppsala kommun (KSN-2017-3985-15). Enligt avtalet, även kallat fyrspårsavtalet, har 
staten ett åtagande att öka spårkapaciteten från Stockholm till Uppsala C från två till 
fyra spår och bygga en ny järnvägsstation söder om Bergsbrunna. Knivsta kommun har 
tecknat ett likartat avtal med Trafikverket och Region Uppsala. 

I Medfinansieringsavtal trafikplats E4 (Uppsala: KSN-2021-00465) har Uppsala kommun 
och Knivsta kommun tillsammans med Trafikverket överenskommit om 
kostnadsfördelning för planering och genomförande av en trafikplats vid E4 som ska ge 
en ny anslutning för Uppsalas södra delar och norra Knivsta. Medfinansieringsavtalet 
lokaliserar inte den nya trafikplatsen på annat sätt än genom en utredningskorridor 
från Danmark i Uppsala till Brunnby i Knivsta. 

Under 2024 har Uppsala kommun fört samtal med Knivsta kommun i syfte att 
kommunerna ska kunna föreslå Trafikverket ett samstämmigt lokaliseringsförslag av 
trafikplatsen. Samtalen har även behandlat frågan om en mer rationell kommungräns 
givet tillkomsten av den nya trafikplatsen. Samtalen har lett fram till ett förslag till ett 
samarbetsavtal kommunerna emellan som bland annat föreslår en förändrad 
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kostnadsfördelning för trafikplatsen och som även föreslår en justering av 
kommungränsen. 

Detta kommer medföra en förändring av kommungränsen och att 
medfinansieringsavtalet för trafikplatsen behöver justeras.  

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 2 oktober 2024 § 74 
• Tjänsteskrivelse daterad 9 september 2024 
• Bilaga 1, Samarbetsavtal för ny trafikplats vid E4 och utveckling av mark vid 

kommungränsen mellan Knivsta 
• Bilaga 2, Översiktlig karta Trafikplats i förhållande till de sydöstra stadsdelarna 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller mark- och exploateringsutskottets 
förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande:  
Givet de utbyggnadsambitioner Uppsala kommun har i de södra delarna av kommunens 
stadsområden är detta ett positivt avtal.  Med tanke på att kommunens huvudplaner är 
att kraftigt bygga ut de södra stadsdelarna är det mycket viktigt med ett nära och starkt 
samarbete med Knivsta kommun. 
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§ 291  

Svar på motion om solceller på husfasad från 
Kent Kumpula (SD) 
KSN-2023-01390 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) föreslår i motion väckt 18 mars 2023 att: 

• Uppsala kommun uppdaterar sin solcellsstrategi till att eftersträva att ha 
solceller på fler platser än hustak. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 241 
• Tjänsteskrivelse daterad 21 augusti 2024. 
• Bilaga, motion om solceller på husfasad från Kent Kumpula (SD) 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD), Therez Almerfors (M) och Evelina Solem (KD) yrkar 
bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Alexander von 
Uckermann (SD) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Reservationer 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
I föredragningen är det tydligt att man instämmer med motionens förslag och att miljö- 
och klimatprogrammet uppdaterats för att underlätta detta. Det rimliga vore därför att 
bifalla motionen. Vänsterstyret måste sluta vara så rädda för att erkänna bra politik från 
Sverigedemokraterna. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande:  
En viktig och bra motion. Det är av stor betydelse att kommunen stöttar en maximal 
utbyggnad av energisystem som hämtar sin energi från solen. Solen är vår mest hållbara 
energikälla och genom ett väl utbyggts distribuerat solenergisystem ökar också Sveriges 
kris och försvarsförmåga. 
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§ 292  

Svar på motion om att inrätta en 
idrottsstrategisk grupp från Ehsan Nasari och 
Tilde Lind (C) 
KSN-2023-01915 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C) och Tilde Lind (C) föreslår i en motion väckt 19 juni 2023 att uppdra till 
kommunstyrelsen att inrätta en idrottstrategisk grupp i enlighet med de syften och mål 
som beskrivs i motionen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 oktober 2024 § 242 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 september 2024 
• Bilaga 1, Motion om att inrätta en idrottsstrategisk grupp från Ehsan Nasari och 

Tilde Lind (C) 
• Bilaga 2, protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämndens sammanträde 13 

juni 2024 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Jennie Claesson (L) och Evelina Solem (KD) 
yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Ehsan Nasari 
(C) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M),(C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi reserverade oss till förmån för bifall av motionen. Uppsala kommun har under lång tid 
fått kritik från våra idrottsföreningar om bristen på dialog och delaktighet i viktiga beslut 
som berör föreningarna. Genom att inrätta en idrottsstrategisk grupp skulle vi kunna 
skapa en plattform där idrottsrörelsen tidigt involveras i viktiga frågor och därmed får ett 
större inflytande i de kommunala besluten som påverkar deras förutsättningar att 
bedriva en bra verksamhet.  Även om Idrott-och fritidsnämnden har goda ambitioner så 
berör en del strategiska idrottsfrågor andra nämnder och bolag inom 
kommunkoncernen. Utan att ha en struktur för att omhänderta utmaningen med de 
kommunala stuprören kan vi inte få tillräcklig snabbhet och framdrift i en del besluten 
som är viktiga för idrotten. 
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§ 293  

Svar på motion om att kompensera för 
snöröjningens kostnadsskillnader från Jennie 
Claesson (L) m.fl. 
KSN-2024-01511 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) med flera föreslår i en motion väckt 23 april 2024: 
• uppdra till förvaltningen att ta fram ett budgetreglerande system för gatu- och 

samhällsmiljönämnden som säkerställer tillräckliga resurser för effektiv 
snöröjning. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 8 oktober 2024 
• Bilaga, motion om att kompensera för snöröjningens kostnadsskillnader från 

Jennie Claesson (L) m.fl. 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Evelina Solem (KD) 
yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att besvara motionen mot Jennie Claesson (L) 
med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
föreliggande förslag att besvara motionen. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi reserverade oss till förmån för bifall av motionen. Vi anser att motionären lyfter en 
angelägen fråga, som även Centerpartiet har lyft såväl i Gatu-och 
samhällsmiljönämnden som i kommunfullmäktige. Uppsalaborna måste kunna lita på 
att grundläggande samhällsservice alltid fungerar, oavsett väderlek. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att den modell som idag tillämpas för 
finansiering av snöröjningen är den bästa. Utan att öppna upp för att GSN ska agera 
slösaktigt är det samtidigt viktigt att kommunstyrelsen är tydlig mot GSN om att det finns 
en viss tolerans för negativ budgetavvikelse om det blir exceptionellt mycket snö under en 
vintersäsong. 
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§ 294  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 18 
oktober 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Beslutsunderlag 

• Delegationsförteckning 2024-09-04 till 2024-10-10 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 295  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 18 
oktober 
KSN-2024-00791 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• SJs svar på skrivelse från Uppsala kommunstyrelse 
• Protokoll från extra samverkan (CSG), 2024-09-10, inkl bilaga 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2024-09-25 
• Månadsbrev EST KS september 
• Finansdepartementets svar angående SJ:s beslut att avveckla 

pendeltågstrafiken på sträckan Uppsala-Stockholm 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 296  

Avsägelser och fyllnadsval kommunstyrelsen 
18 oktober 2024 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Nora Karlsson (C) från uppdraget som ledamot tillika vice 
ordförande i Uppsala kommuns miljö- och klimatberedning, 

2. att utse Jonas Petersson (C) till ledamot tillika vice ordförande i Uppsala 
kommuns miljö- och klimatberedning, 

3. att entlediga Mattias Kristenson (S) från uppdraget som ledamot i lokalt 
samråd för hälsa, vård och omsorg (Lokal HSVO), 

4. att utse Pavlos Cavelier Bizas (S) till ledamot i lokalt samråd för hälsa, vård och 
omsorg (Lokal HSVO) samt 

5. att utse Saga Askervall (SD) till ledamot i Uppsala kommuns jämställdhetsråd 

Sammanfattning 

Nora Karlsson (C) och Mattias Kristenson (S) har inkommit till kommunstyrelsen med 
begäran om entlediganden från uppdrag. 

Socialdemokraterna har inkommit med en nominering till det vakanta uppdraget i 
lokalt samråd för hälsa, vård och omsorg (Lokal HSVO), 

Sverigedemokraterna har inkommit med en nominering till det vakanta uppdraget i 
Uppsala kommuns jämställdhetsråd. 

Yrkanden 

Ehsan Nasari yrkar att Jonas Petersson (C) ska utses till l ledamot tillika vice ordförande 
i Uppsala kommuns miljö- och klimatberedning. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag reviderat i 
enlighet med Ehsan Nasaris (C) yrkande.   
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§ 297  

European Mayors Summit 2024 
KSN-2024-03031 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens ordförande, Erik Pelling, deltar på European Mayors 
Summit den 21–22 oktober 2024 i Strasbourg. 

Sammanfattning 

European Mayors Summit 2024 är ett högnivåmöte där europeiska borgmästare möter 
nyvalda europaparlamentariker för att dela sin vision för EU kommande 
mandatperiod. 

Uppsala kommuns medverkan ger möjlighet att få god inblick i kommande 
prioriteringar inom EU-samarbetet, skapa nätverk med andra politiska ledare samt 
byta erfarenheter kring gemensamma utmaningar och lösningar. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 oktober 2024 
• Bilaga 1, deltagarförteckning European Mayors Summit 2024 
• Bilaga 2, program European Mayors Summit 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 298  

Svar på initiativärende om erfarenhetsutbyte 
med Linköping kommun 
KSN-2024-03038 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C) har i initiativärende väckt den 18 oktober 2024 föreslagit att 
kommunstyrelsen uppdrar till kommunledningskontoret att hitta ett lämpligt sätt för 
erfarenhetsutbyte med Linköping kommun i syfte att lära sig hur de har lyckats med 
sitt företagsklimat, samt att även politiken inkluderas i erfarenhetsutbytet. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterat den 18 oktober 2024 
• Bilaga, initiativärende om erfarenhetsutbyte med Linköpings kommun 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att besvara initiativet mot Ehsan Nasaris (C) 
yrkande att bifalla detsamma och finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande 
förslag att besvara initiativet. 

Reservationer 

Ehsan Nasari (C) reserverar sig mot beslutet. 
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§ 299  

Svar på initiativärende om dialogmöte med 
representanter för näringslivet med anledning 
av Svenskt Näringslivs rankning från Ehsan 
Nasari (C) 
KSN-2024-03039 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1.  att besvara initiativet med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C) har i initiativärende väckt den 18 oktober 2024 föreslagit att, för att 
Uppsala ska förbättra sin placering i Svenskt näringslivs företagsrankning, 
representanter för Svenskt Näringsliv, Handelskammaren och Företagarna bjuds in till 
ett dialogmöte med kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterat den 18 oktober 2024 
• Bilaga, initiativärende om dialogmöte med representanter för näringslivet med 

anledning av Svenskt näringslivs rankning från Ehsan Nasari © 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till föreliggande förslag att besvara 
initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag att besvara 
initiativet. 
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§ 300  

Svar på Initiativ gällande implementering av 
åtgärder för efterföljnad av regler för bisysslor 
från Ehsan Nasari (C) 
KSN-2024-03041 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C) har i initiativärende väckt den 18 oktober 2024 föreslagit att 
kommunstyrelsen uppdrar till kommunledningskontoret att införa skriftliga 
medgivanden som alla medarbetare behöver skriva under angående bisyssla, samt  
att säkerställa att detta blir en del av kommunkoncernens anställningsrutiner. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterat 18 oktober 2024 
• Initiativärende gällande implementering av åtgärder för efterföljnad av regler 

för bisysslor från Ehsan Nasari (C) 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Alexander von Uckermann (SD), Jennie Claesson (L), Evelina Solem 
(KD) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att besvara initiativet mot Ehsan Nasari (C) 
med fleras yrkande att bifalla detsamma och finner att kommunstyrelsen bifaller 
föreliggande förslag att besvara initiativet. 
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Reservationer 

Ehsan Nasari (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi reserverade oss till förmån för bifall av initiativet. Att förtydliga ansvaret för anmälan 
av bisyssla och stärka upp de nuvarande rutiner som finns i kommunen är en angelägen 
fråga. Från Centerpartiet yrkade vi på att kommunstyrelsen uppdrar till 
kommunledningskontoret att införa skriftliga medgivanden som alla medarbetare 
behöver skriva under angående bisyssla, samt att säkerställa att detta blir en del av 
kommunkoncernens anställningsrutiner. 

 

 


	Kommunstyrelsens protokoll fredagen den 18 oktober 2024
	Plats och tid
	Paragrafer
	Justering
	Protokollförare

	Närvarande
	Beslutande
	Ej tjänstgörande ersättare
	Övriga närvarande


	§ 269
	Val av justerare samt justeringsdag
	Beslut

	§ 270
	Fastställande av föredragningslista
	Beslut
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 271
	Föredragningar inför beslut
	§ 272
	Upphandling av entreprenad, Uppsala Spårväg förarbeten KM 3/750-5/550, Vårdsätravägen
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilda yttranden

	§ 273
	Inriktning för arbete med evenemang och upplevelser
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 274
	Varumärkesplattform för Uppsala kommun och platsvarumärket Uppsala
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 275
	Yttrande över remiss av SOU 2024:50 Nätt och jämnt – Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 276
	Remissyttrande Ett fritidskort för barn och unga – en aktiv och meningsfull fritid i gemenskap med andra (DS2024:16)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilda yttranden

	§ 277
	Yttrande över remiss av uppdrag att föreslå lättnader på byggkraven för studentbostäder
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilda yttranden

	§ 278
	Yttrande över utredningen Digitala fastighetsköp & Förköpsrätt vid fastighetstransaktioner SOU 2024:38
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång

	§ 279
	Yttrande på förnyat samråd alternativa lokaliseringar fyra spår länsgränsen - söder Bergsbrunna
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 280
	Riktlinje för Uppsala kommuns donationsstiftelser
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång

	§ 281
	Ansökan om europeisk kulturhuvudstad år 2029
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilda yttranden

	§ 282
	Översyn av ansvar och modell för uthyrning av Studenternas arena
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 283
	Utvärdering av bokning av arenor och lokaler som kommunen upplåter
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 284
	Uppföljning per augusti och helårsprognos 2024 för kommunstyrelsen
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 285
	Kommunstyrelsens taxor och avgifter
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång

	§ 286
	Mål och budget 2025-2027 samt fastställande av skattesats för 2025
	Beslut
	Deltar inte i beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer

	§ 287
	Svar på motion om Mål- och budget 2025 med plan för 2026-2026 från Stefan Hanna (UP)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 288
	Delårsuppföljning ekonomi och verksamhet per augusti samt helårsprognos 2024
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 289
	Överlämnande av ansvar för särskild kollektivtrafik till Region Uppsala
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 290
	Samarbetsavtal för ny trafikplats vid E4 och utveckling av mark vid kommungränsen mellan Uppsala och Knivsta
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 291
	Svar på motion om solceller på husfasad från Kent Kumpula (SD)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilda yttranden

	§ 292
	Svar på motion om att inrätta en idrottsstrategisk grupp från Ehsan Nasari och Tilde Lind (C)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer

	§ 293
	Svar på motion om att kompensera för snöröjningens kostnadsskillnader från Jennie Claesson (L) m.fl.
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilda yttranden

	§ 294
	Delegationsbeslut kommunstyrelsen 18 oktober 2024
	Beslut
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång

	§ 295
	Anmälningsärenden kommunstyrelsen 18 oktober
	Beslut
	Anmälningsärenden
	Beslutsgång

	§ 296
	Avsägelser och fyllnadsval kommunstyrelsen 18 oktober 2024
	Beslut
	Sammanfattning
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 297
	European Mayors Summit 2024
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång

	§ 298
	Svar på initiativärende om erfarenhetsutbyte med Linköping kommun
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer

	§ 299
	Svar på initiativärende om dialogmöte med representanter för näringslivet med anledning av Svenskt Näringslivs rankning från Ehsan Nasari (C)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 300
	Svar på Initiativ gällande implementering av åtgärder för efterföljnad av regler för bisysslor från Ehsan Nasari (C)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer


